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Nieuw-Weerdinge, 03-10-2023

Geachte staatssecretaris,

Op 12 juli jl., was uin Nieuw-Weerdinge om te spreken over de niet acceptabele overlast van

Azc-ers, afkomstig uit asielcentrum in Ter-Apel. Dit zou moeten worden beteugeld door de

FAKA. Echter is inmiddels gebleken dat dit niet helpt, omdat men in Ter-Apel deze faciliteit

niet (optimaal) benut en kansarme en crimineel aangelegde jonge, met name Noord-

Afrikaanse jonge mannen, nog steeds de vrije hand geeft hun criminele en intimiderende

activiteiten uit te voeren in o.a. Ter-Apel. Nieuw-Weerdinge, Roswinkel, Emmer-

Compascuum, Valthermond, Musselkanaal en Emmen.

Door de enorme ondercapaciteit van de politie in de regio Drenthe en Oost-Groningen

worden de inwoners gedwongen zelf het heft nu maar in eigen hand te nemen.

Gisteravond nog een burgerarrestatie hier in Nieuw-Weerdinge van een AZC-er uit Ter-Apel

met een tas vol gestolen goederen uit een winkel, de burgers die de arrestatie hebben

verricht hebben bijna twee uur moeten wachten op een politiewagen. (Geen mensen, geen

tijd). De politie kon de arrestant ook niet opsluiten. Geen cellen beschikbaar, de enig optie

was hem naar Leeuwarden te brengen, maar dat moesten ze dan zelf doen en zou

betekenen dat er maar 1 politieauto meer in de regio Drenthe zuidoost actief kon zijn. Ze

hebben hem dus maar naar het AZC in Ter Apel gebracht, maar deze man had in verzekerde

bewaring moeten worden gesteld. Politieagenten en Marchausseemensen geven ook steeds

vaker bij de inwoners aan, dat ze niet adequaat kunnen optreden, door gebrek aan

personeel, maar ook door een gebrek aan mandaat vanuit de burgemeesters, zoals zij

aangeven. Hierdoor neemt het aantal meldingen dramatisch terug, want de mensen denken

“het heeft toch geen zin, er wordt toch niets mee gedaan of ze komen helemaal niet”.

Ook maken wij ons ernstige zorgen over de toezichthouders die in Nieuw-Weerdinge voor

ons de boel veilig proberen te houden, maar niet meer kunnen vertrouwen op dekking

vanuit de politie. En dit is niet omdat de politie dit niet wil, maar omdat er domweg geen

capaciteit genoeg is hier in de regio. Ander groot negatief effect is, dat er steeds meer

mensen komen die het heft in eigen hand gaan nemen. De geluiden hierover worden steeds

sterker en niet alleen in Nieuw-Weerdinge, ook in de omliggende dorpen zijn inwoners

helemaal klaar met de groep AZC-ers en bij gebrek aan politie knappen ze het dan zelf wel



op. Een zeer vervelend bijkomend effect is, dat het handelen in drugs en mensen in de regio

ook hand over hand toeneemt mede door de aanwezigheid van de groep overlastgevers, die

werken als een magneet op deze praktijken. Er worden erg veel auto’s met buitenlandse

kentekens gespot, die mensen brengen en halen of drugs afleveren of halen.

De overheid staat volledig in haar hemd en het ergste is, dat ze zelf de bovenkleding heeft

uitgetrokken. Afspraken die niet lijken te worden nagekomen, halfzachte maatregelen om de

doelgroep aan te pakken, politiek gekonkel in Den Haag doordat men elkaar het licht in de

ogen niet gunt en meer bezig is met de verkiezingen dan met het wel en wee in toch redelijk

groot gebied in het Noorden van het land, die wel de asielcrisis mogen opvangen maar niet

moeten zeuren over problemen die hieruit ontstaan en zeker geen bescherming hoeven

d.m.v. voldoende politiekracht.

Na het gesprek van 12 juli hadden we echt hoop dat het beter zou worden, maar ook al

ernstige zorgen over het feit of het COA en IND in Ter-Apel hun werk wel zouden doen,

ondanks de duidelijke opdracht vanuit u. Ik denk ook dat u er oprecht hard aan trekt om

zaken te veranderen, maar het lijkt niet te landen bij de uitvoerenden. Ook het nijpende

gebrek aan politie en ook Marechaussee spelen ons parten. De AZC-ers die lopend of

fietsend buiten Ter-Apel worden aangetroffen zouden gewoon per direct terugvervoerd

moeten worden naar het AZC in Ter-Apel. Want dat zijn alleen de zgn. veilige landers, over

het algemeen stram van de drugs en alcohol en behoorlijk agressief.

De lijnbussen Q-Buzz worden inmiddels voorzien van beveiligers om de chauffeurs en de

passagiers een veilige reis te kunnen laten genieten.

Begrijpelijk maar te triest voor woorden dat wij in ons land dit moeten optuigen voor een

relatief kleine groep overlastgevers die dan ook nog denken hier asiel te moeten aanvragen.

Dit tuig heeft wat mij betreft geen enkel recht op asiel of opvang in ons land en dat hebben

ze zelf over zich afgeroepen door hun gedrag. Verplicht met de pendelbus zou een veel

betere optie zijn.

Dat Ter-Apel het niet meer aankan lijkt ook als een paal boven water te staan. Mijn

inschatting (en hier in het algemeen) is dat het COA en IND de regie in Ter Apel kwijt zijn

door het grote aantal mensen dat zich aanmeldt. Hier zal en moet iets aan gebeuren voordat

het hier in de regio volledig uit de hand loopt tussen de inwoners van de dorpen en de

raddraaiers vanuit het AZC- Ter-Apel.

We kunnen blijven overleggen tot we een ons wegen, maar er zullen nu toch op korte

termijn spijkers met koppen moeten worden geslagen om dit probleem op te lossen, dus

niet het algehele asielprobleem, maar de enorme overlast in en om Ter Apel. Dus wel 1 of

twee aanmeldcentra erbij een aantal PBL of FAKA-locaties, maar dan zullen het COA en de

IND nu per direct in Ter-Apel moeten laten zien dat dit werkt, dan is de drempel voor

anderen lager. (Het blijkt nl. wel zo te zijn dat wanneer de kansarmen door de snelle

procedure gaan en geen recht hebben asiel dat ze Nederland verlaten en verder Europa

intrekken, het systeem werkt dus klaarblijkelijk wel wanneer ze maar wordt uitgevoerd)..

Willen gemeenten dan nog niet, zal er niets anders opzitten dan dwang uit te oefenen, want

wij kunnen het hier niet meer aan. Ik cc deze brief ook naar alle fractievoorzitters van de

Tweede Kamer fracties en hoop nu wel antwoord te krijgen van wat zij eraan denken te gaan



doen en geen antwoorden van: “het heeft onze aandacht” want dat heeft het gezien de

ontstane situatie in en rondom Ter-Apel duidelijk niet, althans niet effectief. Politieke

verschillen en scoringsdrang voor de verkiezingen moeten nu maar eens aan de kant worden

geschoven zodat het probleem bestuurlijk kan worden aangepakt en opgelost.

Naar mijn mening hoeft het niet zo moeilijk, te zijn wanneer de wil er maar is van iedereen

en men er gezamenlijk iets aan wil doen.

e FAKA in Ter-Apel vanaf nu maximaal benutten en aantonen dat het werkt.

e Aantal FAKA’s erbij

e 1 of twee aanmeldcentra erbij.

e Meer politie/Marechaussee in de regio Zuidoost Drenthe en Oost-Groningen

e Overlast gevende AZC-ers direct van straat halen en terugvoeren naar AZC Ter-Apel.

Ik schrijf deze brief omdat we ons ernstige zorgen beginnen te maken over het

veranderende sentiment in ons dorp maar ook in de omliggende dorpen, niet meer melden

maar zelf ingrijpen. En tegelijkertijd een schreeuw om echte effectieve hulp vanuit diezelfde

groepen, men wil dit niet maar voelt zich zo langzamerhand gedwongen door het uitblijven

van effectieve maatregelen om de doelgroep uit het straatbeeld te krijgen en het gevoel van

veiligheid terug.

Met vriendelijke groet en hoogachtend,

Wim Katoen, voorzitter Plaatselijk Belang Nieuw-Weerdinge



Legenda toegepaste uitzonderingsgrondslagen

In dit document zijn gedeeltes geanonimiseerd op

grond van artikel 5 van de Wet open overheid:

Art. 5.1 lid 2 onderdeel e

De eerbiediging van de persoonlijke levenssfeer, tenzij de betrokken persoon instemt met openbaarmaking
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